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ANTIKVÁRIUM
és régiségbolt
a Pesti út 188. szám alatt,
a Humanictól csak 100 méterre!

KÍNÁLUNK ÉS KERESÜNK:
könyvet, könyvtárat, metszetet, térképet,

plakátot, diavetítõt, diafilmet stb.
Könyvek már 100 Ft-tól • Diavetítõk 4000 Ft-tól

Diafilmek 300 Ft-tól kaphatók
Igyekszünk minden igényt és
érdeklõdési kört kielégíteni

(mûvészeti könyvek, lexikonok,
szótárak, gyermekkönyvek, romantika stb.)

KÍNÁLUNK ÉS KERESÜNK:
bútort, szõnyeget, festményt, fali-, asztali-,

kar- és zsebórát, ezüst tárgyakat, porcelánt,
üveget, játékot, rádiót, hagyatékot stb.

NY: H-P: 9-12 és 14-18-ig, Szo: 9-13-ig
Tel: 256-2375, 06-30-306-1758

Felvásárlás az üzletben hétköznap: 14.30-tól

Finom Falatok Étkezde

600 Ft/adag
A XVI-XVII. k-ben ingyenes kiszállítás
Igényes, házias ételek
XVI. ker. Köztársaság u. 23.
Tel: 405-4271

EBÉDEBÉD

14 után: 06-30-357-3421
h

Rákoshegyiek perelik a repülőteret
Mint arról lapunk korábban több 
ízben is beszámolt, a Rákoshegyi 
Polgári Kör (RPK) pert indított a 
Budapest Airport Rt. (BA Rt.) el-
len környezeti károkozás miatt. 
Ezzel egyidejűleg 2005. novem-
ber közepén lakossági panaszo-
sokból perközösség is alakult, 
mely közel kétszáz résztvevőjé-
nek élén Fejér Gyula, az RPK el-
nöke – aki idén október óta már 
a XVII. kerület alpolgármestere 
is – állt. Ezt a kárfelelősség meg-
állapítására irányuló kereseti ké-
relmet a PKKB és másodfokon a 
táblabíróság arra hivatkozással 
utasította el idézés kibocsátása 
nélkül, hogy a felperesek nem je-
lölték meg egyenként az általuk 
követelt kártérítés összegét, és 
nem fizették be az ezzel kapcso-
latos illetéket, mely esetenként 
900 ezer forintra is rúgott volna...

Az RPK ettől független környe-
zetkárosítás megállapítása és 
megszüntetése iránti keresetét a 
XVIII-XIX. Kerületi Bíróság nem 
tudta hasonló ürüggyel vissza-
utasítani. Az elrendelt soronkívü-
liség ellenére csak idén novem-
ber 27-én került sor a perben a 
második tárgyalásra Kispesten, 
a XVIII-XIX. Kerületi Bíróságon, 
melynek fejleményeiről dr. Eöri 
Krisztinát, az RPK ügyvédjét kér-
deztük meg. Elmondása szerint 
az előző tárgyaláson az alperes 
15 napot kapott reagálásra az 
RPK júniusi beadványára, azon-
ban erre a választ csak a tárgya-
láson kapták meg. 

A BA Rt. részéről két tanú meg-
hallgatására került volna sor, de 
Domokos Ádám zajszakértő be-
tegsége miatt csak Kalocsainé 
Rásztóczky Magdolna környezet-
védelmi vezető meghallgatásá-
ra került sor. A tárgyalás 2 és fél 
órán át tartott, a tanú álláspontja 
szerint a BA Rt. minden hatályos 
jogszabályt és előírást betart a 
repülések során. Fontos momen-
tum, hogy a meghallgatás során 
hangzott el először hivatalosan, 
hogy Rákoshegy nem tartozik a 

zajvédő övezetbe, melynek új-
bóli kijelölése folyamatban van, 
és Rákoshegy valószínűleg a 
C övezetbe tartozna, és most is 
az ennek megfelelő szabályokat 
tartják be.

Ez kedvezőtlen besorolás, 
mivel ebben az övezetben min-
den anyagi és egyéb kompen-

leményezni, és egyébként sem 
egyeztethető össze a hatályos 
jogszabályokkal.

A BA Rt. eddig azt állította, a 
repülési szabályokat betartják, 
most azonban arról beszéltek, 
hogy nem jogszabály, hanem az 
AIP (melyet a HungaroContoll ké-
szített) határozza meg a repülési 

záció nélkül 
repülhetnek 
a gépek 70 
decibel átlag-
értékig. Ez 
azonban napi 
átlagot jelent, 
ami mellett 
112 decibel is 
előfordulhat 
– ez már szin-
te a fájda-
lomküszöb 
határértéke. 
Eg yé b ké n t 
a következő, B övezetben a nyí-
lászárók cseréjére kötelezi a BA 
Rt.-t a jogszabály. Megjegyezzük, 
hogy a kapcsolatos költségeket 
csak részben kellene állni a rep-
tér üzemeltetőjének, és a vonat-
kozó rendeletben sem a szellőz-
tetés megoldásáról, sem a kertek 
használthatóvá tételéről nincs 
szó. Kalocsainé Rásztóczky Mag-
dolna elmondása szerint tervezik 
a zajcsökkentést, a földi zajokat 
dombok emelésével, illetve haj-
tómű próba hangárok építésével, 
de hogy mikor, arról nem hang-
zott el konkrét adat.

A környezetvédelmi hatóság 
október végén kiadott egy kör-
nyezetvédelmi engedélyt, amit a 
tárgyaláson csatoltak az iratok-
hoz, de ez semmit nem tartal-
maz Rákosheggyel kapcsolat-
ban, mindössze felszólítja a BA 
Rt.-t, majdan ezen a területen is 
jelölje ki a zajvédő övezeteket. 
Az ügyvédnő szerint lehet, hogy 
megtámadják ezt az engedélyt, 
mivel az RPK-nak, mint környe-
zetvédelemmel is foglalkozó ci-
vil szervezetnek joga lett volna 
a dokumentumot előzetesen vé-

eljárásokat. Ez nyilvánosan csak 
október vége óta hozzáférhető 
az interneten, addig csak szemé-
lyesen, pénzért lehetett hozzájut-
ni a reptéren, ami igen nagy pro-
cedúrával járt. Ez a dokumentum 
határozza meg, hogy mikor, mer-
re szállhatnak a repülőgépek. 
Eszerint Rákoshegy felett csak 
egy-két leszálló gép lehetne, 
felszálló gép nem repülhetne. A 
következő tárgyalást február 2-re 
tűzte ki a bíróság, de a soronkívü-
liség ellenére nem döntött a fel-
peresi bizonyítási indítványokról 
– ez szakértők, tanúk meghallga-
tását, iratok bekérését jelentené 
–, amelyek további bizonyítékul 
szolgálnának a környezetkárosí-
tás tényére. Fontos lenne, hogy 
független szakértők vizsgálják 
meg, a zajterhelés számítások 
– amit a BA Rt. által működtetett 
zajmonitorrendszer ad – valósak-
e. Mivel a BA Rt. által eddig a per-
ben benyújtott számadatok csak 
2004 vonatkozásában órára szá-
mított átlagadatokat adnak, ér-
dekes lenne a konkrét repülések 
adatait is megvizsgálni.

Dudás László

Dr. Eöry Krisztina a perközösség alakuló ülésén

A HELYI SAJTÓ KÉPVISELŐIT fogadta kötetlen sajtóbeszélgetésre Riz 
Levente polgármester november 29-én. A több mint egy órás beszél-
getésen szó esett a hivatali ügyek átvételének kérdéséről (az ezzel 
kapcsolatos szóbeszédekről), sok olyan témáról, amelyről a közmeg-
hallgatásról szóló cikkünkben is olvashatnak (az 5. oldalon), valamint 
a régóta halogatott helyi adóemelésről, amely főként vállalkozásokat 
érint a kerületben. Az eseményen részt vett a Rádió17, a Rákosvidék, 
a Tizenhetedik, a Helyi Téma, a Hírhozó és a Helyi Hírek munkatársa. 
Hasonló találkozásra (a sajtó függetlenségének tiszteletben tartásá-
val) várhatóan rendszeresen sort kerít a polgármester.

Önkormányzati tekeverseny
Tekeversenyre hívták 
fotózni lapunk tudó-
sítóját Rákoshegyre, 
az állomás közelében 
található tekepályára. 
A helyszínen kiderült, 
hogy a hagyományos-
nak mondható, az ön-
kormányzati képvise-
lők és a Rákoshegyi 
Polgári Kör csapatai-
nak teketudását össze-
mérni hivatott vetélkedésről van szó, ahol a helyi politikusok csapata 
annyira meggyérült (mivel a szocialista képviselők egyáltalán nem 
jöttek el), hogy a tudósító szerény személyére is múlhatatlan szükség 
mutatkozott az önkormányzati tekecsapatban. (Megjegyzendő, hogy 
Riz Levente polgármester Vencel nevű gyermeke is teljes értékű csa-
pattagként játszott). Tekében teljesen járatlan tudósítónknak is jelen-
tős szerepe lehetett abban, hogy a rákoshegyiek simán visszanyerték 
a kupát – no nem baj, majd a tavaszi visszavágón ki lehet köszörülni 

a csorbát, addig is le-
het gyakorolni a kiváló 
tekepályán. A balsikert 
egy príma vacsora fe-
ledtette a közösségi 
házban, előtte a pol-
gármester ünnepé-
lyesen átadta a kupát 
Pál Sándornak, aki a 
rákoshegyiek győztes 
csapatát vezette. (F)


